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algoritam mogao ugraditi u 
softver ultrazvučnih uređaja 
od strane proizvođača. Pro-
jekt je bio i sufinanciran kroz 
program podrške uredima za 
transfer tehnologije agencije 
Hamag-Bicro, a financirale su 
se aktivnosti na komercijali-
zaciji tehnologije poput od-
lasci na sajmove tehnologija 
u medicini, pripremi ugovo-
ra i slično.

- Osim što algoritam poma-
že u objektivizaciji pregleda, 
on olakšava organizaciju pre-
gleda pacijenata jer pregled 
mogu obaviti i manje iskusni 
liječnici, a iskusniji liječnik se 
može kvalitetnije uključiti u 
pretragu, onda kad je nužno, 
navodi prof. dr. Protić.

Iako patent  r i ječkog 
istraživačkog tima nije 

komercijaliziran kako je pla-
nirano, već je poslužio kao 
ideja proizvođačima za ra-
zvoj svojih algoritama, riječ-
ki znanstvenici su zadovoljni 
što su bili prvaci u stvaranju 
rješenja koja danas unapre-
đuju dijagnostiku i brigu o 
pacijentima širom svijeta.

RIJEKA - Župan Zlatko Komadi-
na sa suradnicima primio je pred-
stavnike Lovačkog saveza Primor-
sko-goranske županije, predvođene 
predsjednikom Josipom Malnarom. 

Razgovaralo se o programu lovstva 
u 2024. godini, kao i županijskim 
ulaganjima u unapređenje ove dje-
latnosti, za što je tijekom 2023. 
i 2024. godine osigurano gotovo 

180 tisuća eura. Tema razgovora 
bili su i izazovi oko izlova divljači 
na otocima, za koju je procijenje-
no da je prisutna u nešto manjem 
obujmu nego dosadašnjih godina. 

U ime Primorsko-goranske župani-
je, sastanku su prisustvovali i za-
mjenik župana Petar Mamula te 
resorne pročelnice Ermina Duraj i 
Alessandra Ban. (S. G.)

ŽUPAN KOMADINA PRIMIO ČELNIKE LOVAČKOG SAVEZA

UTZ DIJAGNOSTIKA PLUĆA Medicinski fakultet nije uspio komercijalizirati svoj patent

RIJEKA - Prije trinaest go-
dina istraživački tim Medi-
cinskog fakulteta Sveučilišta 
u Rijeci započeo je projekt 
koji je unaprijedio način na 
koji se provodi ultrazvučna 
dijagnostika pluća. Naime, 
tim na čelu s pokojnim prof. 
dr. Alanom Šustićem i prof. 
dr. Alenom Protićem razvio 
je algoritam koji danas ko-
riste renomirani proizvođa-
či medicinske opreme te su 
postali pioniri u razvoju teh-
nologije koja se nudi na tr-
žištu. Međutim, Medicinski 
fakultet Sveučilišta u Rijeci 
kao nositelj intelektualnog 
vlasništva, a ni članovi tima 
od svog vizionarskog pothva-
ta, nisu ostvarili nikakav fi-
nancijski dobitak, već su ne-
ki od proizvođača temeljem 
same ideje naknadno razvili 
vlastite algoritme i integrirali 
ih u svoje uređaje, nudeći ih 
sada na tržištu.

Intelektualno 
vlasništvo

Naime, patentna prijava 
javno je objavljena, u pro-
sincu 2014. godine, kao pri-
java zaštite intelektualnog 
vlasništva Medicinskog fa-
kulteta Sveučilišta u Rijeci, 
a rezultati istraživanja pred-
stavljeni su kroz znanstvene 
članke. Tijekom godina, ino-
vativno rješenje je ponuđe-
no renomiranim proizvođa-
čima UTZ opreme kao što 
su Philips, ESAOTE, Toshi-
ba, Siemens, GE Healthcare 
i drugi. Unatoč potpisanim 
ugovorima o povjerljivosti, 
kaže prof. dr. Protić, izostao 
je interes proizvođača.

- U vrijeme kad smo inten-
zivnije pokušavali skrenu-
ti pažnju na naš algoritam 
i pristupali predstavnicima 
proizvođača, imali smo do-
jam da smo ih iznenadili. S 
jedne strane nisu očekivali 
da će prijedlog takvog rje-
šenja stići od nas iz Rijeke i 
Hrvatske, dok u isto vrijeme 
imaju suradnju s istraživači-
ma s poznatijih sveučilišta u 
svojim zemljama i drugim 
zemljama EU-a i SAD-a, od 
kojih nisu dobili signal da je 
tako nešto potrebno, objaš-
njava prof. dr. Protić.

Interes Kineza
Ipak, ultrazvučna kompa-

nija iz Kine United imaging 

prepoznala je potencijal ino-
vativnog pristupa, potpisa-
la je ugovor o licenciranju i 

integrirala algoritam u svoj 
uređaj. Taj uređaj predstav-
ljen je na prestižnom sajmu 
MEDICA, ali prodajni rezul-
tati su izostali. No, vrijeme je 
pokazalo da je rad ovog me-
dicinskog istraživačkog tima 
bio ispred svog vremena.

Sama inicijativa za projekt 
krenula je od prof. dr. Šusti-
ća koji je definirao medicin-
sko-dijagnostički problem 
vezano za objektivizaciju 
ultrazvučnog nalaza pato-
logije pluća i srca te posta-
vio problemski zadatak pred 
prof. dr. Protića. Uz potporu 
STEP RI znanstveno-tehno-
logijskog parka Sveučilišta 
u Rijeci, angažiran je Zoran 
Matić, informatičar - progra-
mer. Tročlani tim je osmislio 

inovativan pristup objektivi-
zaciji ultrazvučnog nalaza 
pluća kada se u njima nalazi 
višak tekućine što se na ul-
trazvučnom prikazu prika-
zuje kao takozvane B-linije 
ili »repovi komete«, kako je 
to definirao u svojim broj-
nim istraživanjima poznati 
svjetski stručnjak prof. dr. 
Daniel A. Lichtestein.

- Upravo broj B-linija koji 
se vidi na ekranu može in-
direktno ukazivati na inten-
zitet bolesti pluća ili srca u 
trenutku pregleda, međutim 
s obzirom na to da se radi o 
dinamičkom ultrazvučnom 
pregledu, takozvana »tromost 
oka« ne dozvoljava preci-
znost samog nalaza. Naime, 
posebnost ovog projekta je 
uklanjanje ovisnosti o nave-
denoj subjektivnoj procjeni 
operatera, koja je do tada bila 
oslonac dijagnostičkog pre-
gleda, ali i stupnju koncen-
tracije te manualnoj vještini 
samog operatera, kaže prof. 
dr. Protić.

Sufinancirao BICRO
Projekt je sufinanciralo 

državno poduzeće BICRO 
d.o.o. kroz program POC 
što je omogućilo razvoj al-
goritma koji je mogao radi-
ti na izdvojenom računalu, 
izvodeći brojenje B-linija na 
učitani videodokument, a 
daljnjim razvojem i u stvar-
nom vremenu. Naknadno se 

Ingrid ŠESTAN KUČIĆ

Riječki znanstvenici razvili 
algoritam, financijske efekte 
ostvarili proizvođači opreme
Iako je istraživački tim na čelu s pokojnim prof. dr. Alanom Šustićem i prof. dr. Alenom Protićem 
ponudio svoju inovaciju renomiranim proizvođačima UTZ opreme, njihov je interes izostao. Neki od njih 
su naknadno temeljem same ideje razvili vlastite algoritme i integrirali ih u svoje uređaje koje sada 
nude na tržištu. Riječkim znanstvenicima ostaje zadovoljstvo što su bili prvaci u stvaranju rješenja

Algoritam pomaže u objektivizaciji pregleda i olakšava organizaciju pregleda pacijenata

Broj B-linija koji se vidi na ekranu može indirektno 
ukazivati na intenzitet bolesti pluća ili srca
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Na temelju članka 71. stavka 1. Zakona o pomorskom dobru i 
morskim lukama („Narodne novine“ 83/23) i Plana upravljanja 
pomorskim dobrom na području Općine Kostrena za vremensko 
razdoblje 2024. – 2028. godine („Službene novine Općine 
Kostrena“ broj 1/24) Općinski načelnik Općine Kostrena raspisuje       

JAVNI NATJEČAJ
za dodjelu dozvola na pomorskom dobru  

na području Općine Kostrena

Cjeloviti tekst javnog natječaja, grafički prikaz mikrolokacija 
i popratni obrasci objavljeni su  na oglasnoj ploči i mrežnim 
stranicama Općine Kostrena www.kostrena.hr te ˝Službenim 
novinama Općine Kostrena˝.   
    Općinski načelnik
                Dražen Vranić, dipl.iur, 

» Kad smo 
pristupali 

predstavnicima 
proizvođača, imali 
smo dojam da smo 
ih iznenadili. S jedne 
strane nisu očekivali 
da će prijedlog takvog 
rješenja stići iz Rijeke 
i Hrvatske, dok u isto 
vrijeme imaju suradnju 
sa sveučilištima u 
svojim zemljama 
od kojih nisu dobili 
signal da je tako nešto 
potrebno

prof. dr. Alen Protić
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Inicijativa za projekt krenula 
je od nedavno preminulog 
prof. dr. Alana Šustića
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